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B e t æ n k n i n g  

o v e r  forslag t i l  lov  o m  æ n d r i n g  a f  lov o m  g y m n a s i e s k o l e r  

og s t u d e n t e r k u r s u s .  

(Afgivet af udvalget for undervisning og uddannelse den 28. januar 1971). 

Udvalget har behandlet lovforslaget i 3 
møder. 

Med henblik på en hurtig gennemførelse 
af bestemmelsen i lovforslagets § 1, nr. 1, 
som giver undervisningsministeren bemyn- 
digelse til at bestemme en afvikling af real- 
afdelingerne i gymnasieskolen, stiller ud- 
valget nedenstående ændrillgsforslag, som 
er tiltrådt af undervisningsministeren. 

Undervisningsministerens svar på et af 
udvalget stillet spørgsmål er optrykt som 
bilag til betænkllingell. 

Herefter indstiller udvalget det i ændrings- 
forslaget nævnte lovforslag a til vedtagelse 
uændret. Med hensyn til det i ændringsfor- 
slaget nævnte lovforslag b indstiller udvalget, 
at 2. behandling standses og lovforslaget 

vises tilbage til fortsat behandling i ud- 
valget. 

Æ n d r i n g s f o r s l a g .  

Af udvalget, tiltrådt af undervisningsmini- 
steren: 

Lovforslaget deles i to lovforslag: 
a. Forslag til lov om ændring af lov om 

gymnasieskoler og studenterkursus om- 
fattende § 1, indledningen og nr. 1, og § 2. 

b. Forslag til lov om ændring af lov om 
gymnasieskoler og studenterkursus om- 
fattende § 1, indledningen og nr. 2, og § 2. 

Karen Thurøe Hansen.  ̂ Knud Bro. ' Gerda Møller. Ellen Strange Petersen, 
, , , næstformand. 

Robert Christensen. Merete Bjørn Haussen. Anna Sejerøe-Olseu. Samuelsen, 
formand. 

Bernhard Baunsgaard. Meta Ditzel. Orla Møller. Peter Jørgensen. K.J.Mortensen. 

Ejner Nielsen. Knud Nielsen. ' Karl Max Rasmussen. Poul Dam. 
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Bilag. 

Spørgsmål fra udvalget og Hndei'vismngsmimsteyens svar. 

SpØ1'gsmål: : ' 
Hvilke gymnasieskoler vil få svært ved at 

klare sig, hvis realafdelingen fjernes? 

Svar: 
Der findes 2 gymnasieskoler, hvortil der 

er tilknyttet kostafdeling for elever, fra 
realafdelingen, nemlig Sorø Akademis Skole 
og Struer Statsgymnasium. For disse skolers 
vedkommende vil det være uheldigt, om 
realafdelingen nedlægges, og man vil derfor 
gerne have mulighed for at dispensere, så- 
ledes at den.kan bevares her,: 

Det kan endvidere komme til at virke 
uheldigt, hvis realafdelingen, nedlægges ved 
de skoler, der har ullderskole, og hvor det 
hidtil har været sådan, at eleverne har kun- 
net gå på samme skole fra 1. klasse og til de 
bestod realeksamen eller studentereksamen. 

Medens denne opbygning er ret alminde- 
lig ved de private gymnasieskoler, for hvilke 
forslaget om nedlæggelse af realafdelingen 
imidlertid ikke skal gælde, er den meget 

sjælden ved de offentlige skoler. Der er så- 
ledes ingen af statsskolerne, der har under- 
skole, men enkelte kommunale gymnasie- 
skoler i København har denne opbygning, 
således Sortedam gymnasium og Set. Annæ 
gymnasium. Ved de skoler, der har under- 
skole, skulle der; også kunne blive,behov for 
at, give tilladelse til, at realafdelingen beva- 
r e s . .  , . .  , 

I øvrigt skulle ren nedlæggelse af, realaf- 
delingen ikke frembyde vanskeligheder for 
gymnasieskolerne som sådan. 
홢 . De enkelte statslige studenterkursus, hvor- 
til der er knyttet realkursus, nemlig Fyns 
studenterkursus og Århus akademi, samt 
Statens og Hovedstadskommunernes kursus 
til studentereksamen, der også har realkur- 
sus, bør endvidere have tilladelse til at be- 
holde disse afdelinger, idet de heri i alminde- 
lighed optager ældre elever, som efter be- 
stået realeksamen agter at gå videre til 
studentereksamen. 

52 Udvalgenes betænkninger m. m. 


